
 
Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-12-12 

Protokoll 11/2024 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 12 
december 2024 kl. 16:30-16:40, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Andréa Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Emilio Reyes Ludwig (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Erik Jonsson (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Jan Jönsson (L) 
Michaela Zankl (C) ersätter Claes Nyberg (C) 
 

Ersättare Ellen William-Olsson (S) 
Viktor Risling (S) 
Anne Charlotte Pernold (S) 
Per Sohrabi (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Oliver Björklund (MP) 
Leo Sutic (M) 
Jens Ahl (M) 
Mats Johnsson (SD) §7, §9, §§12-16 
Emil Rapp (L) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Ebba Ringborg Borgarrådssekreterare 
Nils Annink Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Eva-Li Littorin Enhetschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
Britt-Marie Selin Personalföreträdare §16 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Andréa Hedin (M) 
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Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 23 december 2024. 
 

Sida 3 (17)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-12-12 

§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 3 december 2024 
Protokollen från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 3 
december 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 4 december 2024 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 4 december 2024 anmäls 
och läggs till handlingarna. 
 

Sida 4 (17)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-12-12 

§ 3 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 1 december 2024 
(bilaga a). 

2. Kontorsutlåtande – Yttrande över förslag med anledning av 
permantering av riksrekryterande spetsutbildning i 
gymnasieskolan (bilaga b). Dnr. UTBF 2024/6392. 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands och uppskjuten skolplikt (bilaga 
c). 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-44 Sammanställning - Delegationsbeslut 
och inkomna handlingar december 2024 

 UTBF 2024/209-44.1 Bilaga a Delegeringsbeslut till och 
med 1 dec 2024 

 UTBF 2024/209-44.2 Bilaga b Kontorsutlåtande - Yttrande 
över förslag 

 UTBF 2024/209-44.3 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands 
och uppskjuten skolplikt 
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§ 4 
Månadsprognos november 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för november månad 2024 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-21 Månadsprognos november 2024 
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§ 7 
Ny skola på Stadshagsklippan  
Återtagande av inriktningsbeslut 
UTBF 2023/3248 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden avbryter projektet för nybyggnation av skola 
på Stadshagsklippan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har tillsammans med SISAB utrett 
nybyggnation av skola på Stadshagsklippan på Kungsholmen. 
Utbildningsnämnden fattade inriktningsbeslut i ärendet 2015 och en 
ny detaljplan för området omfattande bland annat bostäder och 
skola vann laga kraft 2018, men planens genomförande är försenad. 
  
Mot bakgrund av sjunkande befolkningsprognos och 
elevframskrivning bedömer utbildningsförvaltningen att en ny skola 
på Stadshagsklippan inte behövs och att projektet ska avbrytas. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden avbryter 
projektet för nybyggnation av skola på Stadshagsklippan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3248-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Förslag om återtagande av inriktningsbeslut - Ny skola 
Stadshagsklippan 
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§ 9 
Det systematiska elevhälsoarbetet  
Rapport 2024 
UTBF 2024/6529 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner rapporten ”Det systematiska 
elevhälsoarbetet, läsåret 2024–25”. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har gett utbildningsnämnden i uppdrag att ta 
fram en årlig rapport avseende elevhälsoarbetet. Rapporten 
beskriver förvaltningens aktuella prioriteringar i det systematiska 
elevhälsoarbetet. 
  
Under 2024 har förvaltningens grundskoleavdelning gjort en 
översyn av skolornas elevhälsoplaner. En slutsats från översynen är 
att skolorna i högre grad kan behöva tydliggöra ett systematiskt 
utvecklingsarbete inom elevhälsan. Grundskoleavdelningen har 
bland annat etablerat trygghetsdialoger som löpande ska 
genomföras med stadens grundskolor i syfte att få en aktuell bild av, 
och att stödja, skolornas elevhälsoarbete. Gymnasieavdelningen har 
granskat och gett återkoppling på samtliga gymnasieskolors 
elevhälsoplaner. Även här syns behov av att stärka skolornas 
systematik i arbetet. Gymnasieavdelningen leder bland annat 
kollegiala nätverksforum för olika professioner inom elevhälsan. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner rapporten ”Det systematiska elevhälsoarbetet, läsåret 
2024–25”. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6529-1 (Godkänd) Tjänsteutlåtande - Rapport 
om det systematiska elevhälsoarbetet 

 UTBF 2024/6529-1.1 Bilaga - Rapport elevhälsoarbetet 
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§ 12 
Motion om samspel i förskolan  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/942 
UTBF 2024/5773 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Samspel i förskolan” av 
Jan Jönsson och Åsa Nilsson Söderström (båda L) till 
utbildningsnämnden för yttrande. 
  
I motionen föreslås att staden utvecklar arbetet med samspel i 
förskolan samt tillämpar WHO:s och Socialstyrelsens 
rekommendationer för minimal skärmanvändning i förskolan. 
  
Utbildningsförvaltningen stödjer hållningen att utbildning ska vila 
på vetenskaplig grund och beprövad erfarenhet. Därutöver har 
förvaltningen i övrigt inga synpunkter på ärendet då förslaget berör 
verksamheten inom en skolform som nämnden inte ansvarar för. 
Utbildningsförvaltningen lämnar därför över till ansvarig nämnd för 
förskolan att yttra sig i ärendet. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att bifalla motionen. 
2. Att därutöver anföra följande: 
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Motionens intention ligger väl i linje med både pågående 
arbete från Skolverket samt överensstämmer med 
Världshälsoorganisationens (WHO) riktlinjer för fysisk 
aktivitet hos barn. Ett fungerande socialt samspel i förskolan 
och tidigt arbete för att förebygga destruktiva 
maskulinitetsnormer och våld är långsiktigt förebyggande för 
att förhindra framtida problematik, samtidigt som det oavsett 
ger barnen en bra grund för fortsatta relationer under sin 
uppväxt. 
  
Såväl social- som förskoleförvaltningen har uttryckt sig 
positiva till motionen i sina svar. Med anledning av detta 
förväntar vi oss att även den rödgröna majoriteten yrkar bifall 
till motionen i sin helhet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5773-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om samspel i förskolan  

 UTBF 2024/5773-1.1 Motion om samspel i förskolan 
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§ 13 
Larm om övergrepp  
Svar på skrivelse från Linnéa Vinge (SD) 
UTBF 2024/5514 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Linnéa Vinge (SD) har inkommit med en skrivelse till 
utbildningsnämnden med anledning av att en person kontaktat 
ledamöter i utbildningsnämnden och gjort gällande att en anställd 
på en av stadens skolor, vid upprepade tillfällen, begått sexuella 
övergrepp mot barn. 
  
I skrivelsen ställer Linnéa Vinge (SD) ett antal frågor om hur 
förvaltningen har hanterat den anställde som anklagas, hur 
förvaltningen generellt hanterar situationer av liknande karaktär och 
hur förvaltningen arbetar förebyggande för att motverka att vissa 
anställs i stadens skolor. Förvaltningen redovisar de efterfrågade 
uppgifterna som varit möjliga att besvara i tjänsteutlåtandet. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Sverigedemokraterna vill inledningsvis tacka förvaltningen 
för det lämnade svaret och framföra följande synpunkter. Det 
är positivt att skolförvaltningen i grunden har välfungerande 
rutiner för att skydda eleverna från våld och övergrepp. 
Samtidigt är det nödvändigt att erkänna att det faktum att 
incidenter fortfarande kan inträffa visar på ett behov av att 
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intensifiera insatserna för att garantera en trygg och säker 
skolmiljö. 
  
Utöver de trygghetsskapande åtgärder som presenterats i vårt 
budgetförslag anser vi att det krävs ett mer systematiskt och 
kontinuerligt arbete med att säkerställa personalens 
lämplighet. Att begära utdrag ur belastningsregister i 
samband med nyanställningar är ett viktigt led i att försäkra 
sig om att ny personal är pålitlig och lämplig, men för redan 
anställd personal framstår nuvarande kontrollmekanismer 
som otillräckliga. 
  
För att skapa och vidmakthålla en förtroendefull och säker 
skolmiljö bör förvaltningen därför utveckla ett löpande 
säkerhetstänkande kring personalens lämplighet och 
lämplighetskontroller. Detta är en avgörande förutsättning för 
att värna om våra elevers trygghet och välmående i 
skolvardagen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5514-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Larm om övergrepp 

 UTBF 2024/5514-1 Skrivelse från Sverigedemokraterna om 
larm om övergrepp 
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§ 14 
Säkerheten på stadens skolor  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/5517 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Michaela Zankl (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
angående säkerheten på stadens skolor. I skrivelsen efterfrågas svar 
på vilka åtgärder förvaltningen anser behöver vidtas med 
utgångspunkt från den skjutning som skedde på en grundskola i 
Huddinge kommun. Jan Jönsson (L) uppger att Huddinge kommun 
påbörjat ett arbete med en säkerhetsinventering på skolorna. I 
skrivelsen påtalas brister och sårbarheter kring säkerhetsarbetet på 
skolorna. 
  
Utbildningsförvaltningen instämmer i att hot och våld i skolmiljön 
är en alarmerande utveckling. Förvaltningen redogör som svar på 
skrivelsen de inplanerade säkerhetsåtgärder som är avsedda att vara 
ett komplement i det löpande systematiska säkerhetsarbetet. Den 
sammantagna bedömningen är att många säkerhetshöjande insatser 
redan finns på plats och att en rad insatser löpande kommer att 
implementeras. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Sida 14 (17)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-12-12 

  
Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Michaela Zankl (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
det gemensamma förslaget till beslut från Liberalerna (L), 
Moderaterna (M) och Centerpartiet (C) enligt följande: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningen förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Utbildningsförvaltningen skriver om vikten av noggrann 
avvägning och undersökning kring vilket skalskydd som 
förstärker den fysiska säkerheten och inte ger falsk trygghet. 
Vi instämmer i detta men vi vill föreslå att 
Utbildningsförvaltningen centralt i samarbete med SISAB ska 
stå för kostnaden när det gäller såväl den typen av analys 
samt eventuella åtgärder som sedan behöver vidtas. 
  
Det är inte rimligt att skolor på grund av budgetskäl avstår 
från att göra säkerhetsanalyser eller vidta investeringsåtgärder 
som då visar sig behövas under rådande 
samhällsförhållanden. Staden skall även eftersträva att i 
skolor med många entréer försöka hitta tekniska lösningar 
som så långt det är möjligt gör att endast en huvudentré är 
möjlig för besökare utifrån att passera, samt att det, där en 
sådan lösning inte är möjlig, exempelvis installeras 
kameraövervakning. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) 
och Michaela Zankl (C). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin 
med flera (M) och Michaela Zankls (C) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5517-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Säkerheten på stadens skolor 

 UTBF 2024/5517-1 Skrivelse från Liberalerna angående 
säkerheten på stadens skolor 
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§ 15 
Läxor i Stockholm  
Svar på skrivelse från Moderaterna (M) 
UTBF 2024/5515 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Moderaterna 
(M) angående läxor i Stockholm. I skrivelsen önskas en redogörelse 
för vilka riktlinjer utbildningsförvaltningen ger till skolorna kring 
läxor samt i vilken utsträckning läxor utförs med hjälp av digitala 
verktyg. 
  
Utbildningsförvaltningen har ett upparbetat arbetssätt för att styra 
och följa skolornas läxhjälpsverksamhet. Läxhjälp eller andra 
former av studiestöd är en naturlig del av skolans stöd till att få 
elever att nå kunskapskraven. Skolan och fritidshemsverksamheten 
samverkar i arbetet. Varje enskild lärare avgör, utifrån en 
pedagogisk avvägning, hur en läxa ska utformas. Fortsatt ges alla 
elever möjlighet att göra sin läxa på skolan oavsett om behovet är 
ett digitalt verktyg eller annat behov av stöd. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5515-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 
på skrivelse angående läxor i Stockholm 

 UTBF 2024/5515-1 Skrivelse från Moderaterna angående 
läxor i Stockholm 
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§ 16 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Liberalerna (L) om frånvaro och 
gymnasiebehörighet 

 Skrivelse från Liberalerna (L) om kostnader för att 
upprätthålla en god arbetsmiljö i skolan 

 Skrivelse från Liberalerna (L) om siffror kring 
gymnasieresultat och framtida livschanser 

  
Fråga angående elever som riskerar att bli bortförda 
Vice ordföranden Andréa Hedin (M) ställer en fråga till 
förvaltningen angående förvaltningens kännedom om eventuell risk 
för att någon av stadens elever riskerar att bli bortförd i samband 
med jullovet. Lena Holmdahl, utbildningsdirektör, svarar 
övergripande på frågan.  
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